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REVISTA PRESEI 
 

 Ministrul Sănătăţii se întâlneşte astăzi cu reprezentanţii Sanitas, care au anunţat declanşarea protestelor 
Ministrul Sănătăţii, Sorina Pintea, se va întâlni, marţi, cu reprezentanţii Sanitas, care au anunţat începerea 
conflictului de muncă şi chiar declanşarea grevei generale. Pintea spunea că declanşarea grevei ar fi o ipocrizie din 
partea sindicatelor, că acţiunile de protest anunţate nu se justifică, în condiţiile în care veniturile medicilor au 
crescut de la 1 martie şi că va discuta cu liderii sindicali pentru "clarificarea" situaţiei. 
Liderii Sanitas au anunţat, luni, că încep procedurile de declanşare a conflictului colectiv de muncă şi că primele 
acţiuni de protest vor fi în 20, 22, 27 şi 29 martie, când vor fi pichetate sediile ministerelor Sănătăţii, Muncii şi 
Finanţelor. 
Reprezentanţii confederaţiei sindicale au anunţat că în jurul datei de 25 aprilie va fi organizat un miting la care 
sunt aşteptaţi cel puţin 20.000 de oameni, iar după acest miting va urma greva generală, anunță News.ro. 
Sindicaliştii cer acordarea creşterilor salariale de la 1 martie 2018 pentru tot personalul din sănătate şi asistenţă 
socială, renunţarea la plafonarea sporurilor la nivelul de 30% pe ordonator principal de credite, adoptarea 
Regulamentului de sporuri fără Anexa 10, negocierea şi încheierea Contractului colectiv de muncă la nivelul 
sectoarelor de activitate ”Sănătate” şi ”Asistenţă socială” şi recuperarea pierderilor de venituri cauzate de 
aplicarea noilor reglementări salariale de la 1 ianuarie 2018, respectiv de transferul contribuţiilor sociale în 
totalitate în sarcina angajatului. 
Ministrul Sănătăţii, Sorina Pintea, a declarat, într-o conferinţă de presă, că ar fi "o ipocrizie" din partea Sanitas 
declanşarea grevei, în condiţiile în care veniturile nete ale cadrelor medicale vor creşte şi că ea va continua 
discuţiile cu sindicatele. 
"Am avut discuţii cu reprezentanţii Sanitas şi vom continua discuţiile. Chiar mâine (marţi, n.r.) avem o întâlnire. 
Am avut discuţii şi cu ministrul Finanţelor pe acest subiect şi totuşi trebuie să înţelegem că statul român poate 
oferi astăzi un nivel de 30 la sută al sporurilor la nivel de ordonator principal de credite. Dar să nu uităm că se pot 
acorda sporuri şi din veniturile proprii ale spitalelor. Ştiu că sunt nemulţumiri legate de acordarea sporurilor, dar 
acel procent de 30 la sută trebuie respectat. Veniturile nete nu scad. Ne raportăm la luna ianuarie, la luna 
februarie anului 2018. Veniturile nete cresc. Atât putem, 30 la sută. Aşa spune legea", a declarat ministrul Sorina 
Pintea. 
Ea a spus că pot fi acordate sporuri şi din venturile proprii ale spitalelor şi că depinde doar de manageri, de modul 
în care aceştia ştiu să gestioneze. 
"Noi am făcut calcule, şi dânşii au făcut calcule, ieri am avut discuţii, vom avea şi mâine discuţii. Nu am înţeles de 
ce s-a stabilit un calendar al pichetărilor pentru că nu am discutat efectiv pe fiecare categorie în parte. Este 
adevărat că noi am spus că avem grijă de medici pentru că avem nevoie de medici pentru un act medical de 
calitate. Avem nevoie de tot personalul medical. Dar de la bun început s-a stabilit aplicarea 2022 pentru medici şi 
asistenţi medicali, iar pentru restul progresiv.  O să mai avem discuţii şi mâine cu cei de la Sanitas, pentru că 
lucrurile trebuiesc clarificate. Aceste salarii nu sunt mici. Atâta vreme cât nu există scăderi de venituri, nu cred că 
sunt motive pentru grevă generală. Ar fi o ipocrizie din partea celor de la Sanitas să declanşeze greva. Dar eu cred 
că putem discuta şi putem găsi soluţii pentru toate problemele. Mie îmi pare rău că au ajuns la aceste discuţii 
înainte de întâlnirea noastră de mâine, pentru că noi mâine mai aveam programată o discuţie", a mai afirmat 
ministrul Sănătăţii. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Ministrul Sănătăţii: Nu putem oferi sporuri mai mari de 30%/ Vom primi granturi în valoare de 650.000 de 
euro pentru reformarea legilor din sănătate 
Ministrul Sănătăţii, Sorina Pintea, a declarat, luni, în cadrul unei conferinţe de presă, că sporurile în sănătate nu 
pot fi mai mari de 30% din nivelul salariilor, aşa cum cer sindicaliştii de la Sanitas. Potrivit ministrului, veniturile 
personalului din sănătate au crescut de la 1 martie. 
„Ca ministru al Sănătăţii pot să vă asigur că sunt conştientă că avem nevoie de medici în ţară, pentru a putea 
asigura un act medical de calitate. Salariile medicilor au crescut de la 1 martie, la fel şi veniturile nete. Există 
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discuţii şi nemulţumiri legate de modul de aplicare a sporurilor. Am avut şi vom continua discuţii cu reprezenanţii 
Sanitas, chiar marţi vom avea o nouă întâlnire”, a declarat ministrul Sănătăţii. 
Sorina Pintea a menţionat faptul că a avut o discuţie cu ministrul Finanţelor şi s-a stabilit că sporurile din sănătate 
nu pot depăşi plafonul de 30% din nivelul de salarizare. 
„Am avut discuţii şi cu ministrul Finanţelor pe această temă şi trebuie să înţelegem că statul nu poate oferi un 
nivel mai mare de 30 al sporurilor din sănătate. Dar să nu uităm că se pot acorda sporuri şi din veniturile proprii 
ale spitalelor, ceea ce poae fi realizat printr-un management performant al spitalelor”, a declarat Sorin Pintea. 
Potrivit ministrului, în ceea ce priveşte veniturile proprii ale spitalelor, din care se pot acorda sporuri, acestea pot 
provenii din serivicii la cerere, plătite, cum sunt cele de laborator, de radiologie, sau consultaţii în ambulatoriu. De 
asemena, ministrul a dat exemple de salarii care au crescut de la 1 martie 2018. 
„Am să vă dau exemple de sume nete, inclusiv cu sporurile. Un medic primar, pe o unitate de medicină internă, 
care beneficiază de un spor de 15%, în decembrie 2017 câştiga 7.650 de lei, iar în martie 2018, 12.481 de lei. Un 
medic primar de anatomie patologică avea în decembrie 2017 salariu de 13.249 de lei, iar în martie 2018 de 
14.891 de lei. Un asistent medical principal de medicină internă, în decembrie avea 3.111 lei, iar în martie 3,919 
lei”, a declarat ministrul Sănătăţii. 
Sorina Pintea a declarat că sunt şi salarii nete care au scăzut, cum sunt cele ale asistenţilor medicali principali de 
anatomie patologie, care în decembrie 2017 încasau 9.424 de lei , iar în martie salariu a fost de 8.614 lei. 
"Atâta vreme cât nu sunt scăderi de venituri, nu cred că există motive pentru o grevă generală. Ar fi o ipocrizie din 
partea celor de la Sanitas sa declanşeze greva generală. Îmi pare rău că au ajuns la aceste concluzii înainte de 
întâlnirea noastră de marţi", a mai spus ministrul. 
Prim vicepreşedintele Federaţiei Sanitas, Iulian Pope, a declarat, luni, că în cazul în care se va declanşa o grevă 
generală, sistemul medical va fi blocat. Federaţia a decis, luni, în Consiliul Naţional, organizarea mai multor 
pichete precum şi a unui miting de amploare pe 25 aprilie. 
„În cazul în care se va ajunge la grevă generală, o treime din personalul medical va asigura asistenţa şi se vor 
acorda îngrijiri doar categoriilor de pacienţi care au nevoie urgentă de asistenţă. Practic, s-ar bloca sistemul, dar 
sper că nu vom ajunge la greva generală. Suntem în ceasul al 12-lea şi toată lumea din sănătate este 
nemulţumită”, a declarat, luni, Iulian Pope, prim vicepreşedinte Sanitas. 
Consiliul Naţional al Federaţiei Sanitas a decis, luni, ca sindicalişitii din sănătate să organizeze pichete în Bucureşti, 
pe 20, 22, 27 şi 29 martie, precum şi un miting cu 20.000 de persoane pe 25 aprilie. 
De asemenea, sindicaliştii au în vedere o grevă generală după data de 25 aprilie. 
„Nemulţumirile noastre sunt legate de acel prag de 30%, care este groaznic şi nu ajută cu nimic faptul că ţin în 
continuare de el. Niciodată nu vom accepta anexa 10, care prespune aceleaşi sporuri pentru angajaţii care nu 
lucrează în condiţii periculoase, dar şi pentru angajaţii care lucrează în leprozerii, secţii de TBC, din sălile de 
operaţii sau ATI”, a declarat, luni, preşedintele Sanitas, Leonard Bărăscu. 
Vom primi granturi în valoare de 650.000 de euro pentru reformarea legilor din sănătate 
Ministrul Sănătăţii, Sorina Pintea, a declarat, luni, că urmează ca ţara noastră să primească granturi din fonduri 
europene în valoare de 650.000 de euro pentru schimbarea legii sănătăţii, demers susţinut şi de Organizaţia 
Mondială a Sănătăţii. 
"Avem nevoie de o reformă în sănătate. Astăzi am primit un mesaj al reprezentanţilor Organizaţiei Mondiale a 
Sănătăţii care ne-au spus că ne vor sprijini în acest proiect. O veste şi mai bună, pe care o pot da astăzi, este că s-a 
admis cererea de acordare a unor granturi în valoare de 650.000 de euro pentru a realiza armonizarea legilor care 
guvernează sistemul de sănătate", a declarat ministrul Sănătăţii, Sorina Pintea. 
În acest sens, ministerul Sănătăţii va constitui un grup de lucru care se va ocupa de modificările pe care legea 
Sănătăţii le va avea, după ce a fost prezentată specialiştilor europeni direcţia în care această nouă reformă va 
merge. 
(Sursa: Mediafax) 
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 Protest spontan al cadrelor medicale de la Spitalul de Psihiatrie Pădureni-Grajduri, din Iaşi 
Aproximativ 50 de angajaţi ai Spitalului de Psihiatrie Pădureni-Grajduri, din judeţul Iaşi, au protestat spontan, luni, 
în faţa unităţii medicale, din cauza condiţiilor de muncă improprii, dar şi a nesiguranţei privind salariile, transmite 
corespondentul MEDIAFAX. 
Aproximativ 50 de angajaţi ai Spitalului de Psihiatrie Pădureni-Grajduri, din judeţul Iaşi, au protestat, luni, în mod 
spontan în faţa unităţii medicale şi spun că nu au fost stabilite grilele de salarizare şi plăţile pentru gărzi. 
„Aproape 50 de angajaţi dintre cei 180 pe care îi are unitatea au ieşit astăzi (luni – n.r.) în faţa unităţii medicale, în 
cadrul unui protest spontan. Ei şi-au exprimat nemulţumirea atât faţă de condiţiile de muncă, deoarece spitalul 
este supraaglomerat mereu, având aproape 350 de pacienţi, dar mai ales legat de incertitudinea privind 
salarizarea. La nivelul Guvernului s-a promis că, de la 1 martie 2018, vor fi stabilite plăţile pentru gărzi, grilele de 
salarizare, iar acest lucru nu s-a întâmplat încă. Din câte ştiu, proteste vor fi organizate în curând la nivelul întregii 
ţări, de către Sindicatul Sanitas, iar la aceste proteste vor participa, probabil, şi angajaţi de la noi“, a declarat, luni, 
corespondentuluI MEDIAFAX, dr. Dorin Chira, directorul medical al Spitalului de Psihiatrie Pădureni-Grajduri. 
Potrivit acestuia, angajaţii sunt nemulţumiţi de incertitudinea în care se află şi din cauza faptului că nu ştiu ce 
salarii vor lua. 
În Spitalul Pădureni-Grajduri sunt internate persoane care au probleme grave de sănătate psihică. 
Între pacienţii Spitalului Pădureni-Grajduri se regăsesc şi persoane extrem de periculoase, care au avut probleme 
cu legea, dar care nu au discernământ. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Federaţia Sindicatelor ANP: Ministrul Justiţiei nu a realizat niciun proiect de modernizare a penitenciarelor 
Federaţia Sindicatelor ANP susţine că ministrul Justiţiei nu a realizat "niciun proiect care să aibă ca rezultat 
modernizarea penitenciarelor, chiar daca le-a tot anunţat în repetate rânduri", menţionând că solicită demiterea 
lui Tudorel Toader. 
"În schimb, ministrul justiţiei subminează orice acţiune de reformă a penitenciarelor prin: 
• reducerea bugetului instituţiei - în 2017 finanţarea penitenciarelor a fost redusă cu aproximativ 30 de milioane 
de Euro, echivalentul construcţiei unui penitenciar nou sau al modernizării a peste 8000 de locuri de cazare; 
• blocarea proiectelor de construcţie şi modernizare - în 2017 construcţiile au fost blocate pentru Penitenciarul 
Caracal, Penitenciarul Berceni şi Penitenciarul Pantelimon, care ar urma sa devină Institutul Naţional de 
Administraţie Penitenciară şi Probaţiune 
• creşterea deficitului de personal - la finele anului 2017 peste 1 milion de ore suplimentare sunt neplătite, în 
acelaşi an înregistrându-se 1017 de agresiuni serioase între deţinuţi şi 78 de agresiuni la adresa angajatţlor, ca 
rezultat direct al lipsei de personal", transmite Federaţia, într-un comunicat de presă. 
Sindicaliştii susţin că legea recursului compensatoriu va face ca mii de deţinuţi să recidiveze. Totodată, spun 
reprezentanţii sindicatelor din penitenciare, acordarea unei despăgubiri de câte 5-8 euro/zi de detenţie pentru cei 
încarceraţi în intervalul 2012-2017 care nu au beneficiat de cele şase zile acordate la 30 în condiţii improprii, ar 
aduce 8.000 şi 12.000 euro fiecărei persoane. 
"Ar fi, în total, câteva sute de milioane bune de Euro plătite din taxele şi impozitele victimelor, însă asta nu rezolvă 
o problema uriasşă pentru infractori, care înţelegem de la politicieni specializaţi deja în a le plânge de milă că ar fi 
şi dânşii demni de respect şi chiar dezirabili", precizează FSANP. 
Reacţia vine după ce ministrul Justiţiei a declarat, luni, că este "îmbucurător" că numărul deţinuţilor se află în 
trend descendent, iar numărul celor care intră la închisoare este mai mic decât al celor care ies, menţionând că se 
lucrează la realizarea unor penitenciare. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Toader: Am vorbit cu premierul. Nu a fost planificată nicio întrevedere cu liderii de sindicate din penitenciare/ 
Numărul deţinuţilor se află pe un trend descendent 
Ministrul Justiţiei, Tudorel Toader, a declarat, luni, că a vorbit de mai multe ori pe parcursul zilei cu premierul 
Viorica Dăncilă, context în care a precizat că prim-ministrul nu avea planificată nicio întâlnire cu liderii de sindicate 
din penitenciare. 
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"Astăzi am vorbit cu doamna prim-ministru de câteva ori la telefin, am discutat personal cu doamna prim-ministru 
la şedinţa de guvern, nu a fost planificată nicio întrevedere între domnia sa cu liderii de sindicat din penitenciare", 
a declarat Tudorel Toader, ministrul Justiţiei. 
Liderul Sindicatului Naţionala al Poliţiştilor, Dumitru Coarnă, a declarat, luni, pentru MEDIAFAX, că premierul 
Viorica Dăncilă le-a refuzat audienţa la Palatul Victoria pentru discuţii legate problema salarizării şi a programului, 
aceleaşi revedenicări având şi sindicaliştii din ANP. 
"Nu ne-au primit. Am plecat. Am tot dat telefoane, dar nu ne-au primit. Eram convins că n-o să ne primească 
pentru că n-au soluţii. Noi am trimis de mult solicitare pentru primire în audienţă. Avem oricum protestele 
programate. Începând cu data de 14 martie va fi protest la Constanţa", a afirmat Dumitru Coarnă. 
Întrebat de agenţia de presă MEDIAFAX dacă sindicatul său va mai depune solicitări pentru o audienţă la 
premierul Viorica Dăncilă, liderul Sindicatului Naţional al Poliţiştilor a răspuns: "Probabil vom face, dar ei neavând 
soluţii evită orice întâlnire cu noi." 
Aproximativ o sută de membri ai Federaţiei Sindicatelor Naţionale a Poliţiştilor şi Personalului Contractual 
(FSNPPC) şi ai Federaţiei Sindicatelor din Administraţia Naţională a Penitenciarelor (FSANP) au protestat, luni, 
timp de circa patru ore, în faţa Guvernului. 
Manifestanţii prezenţi, luni, la Palatul Victoria au cerut să discute cu premierul Viorica Dăncilă despre problemele 
din penitenciare, dar şi pentru a cere demisia ministrului Tudorel Toader pe care îş acuză de incompetenţă şi lipsă 
de responsabilitate. 
Sindicaliştii au mai solicitat îmbunătăţirea condiţiilor de muncă din penitenciare, plata orelor suplimentare 
restante şi eliminarea deficitului de personal. 
Şeful Guvernului, Vasilica Viorica Dăncilă a anunţat, luni, că va avea discuţii cu miniştrii Justiţiei şi Afacerilor 
Interne, Tudorel Toader şi respectiv Carmen Dan, referitor la nemulţumirile grefierilor şi ale poliţiştilor, pentru a 
găsi soluţii. 
"O să am astăzi o discuţie cu domnul ministru Toader şi am să discut şi cu doamna ministru Carmen Dan. O să văd 
care este situaţia şi în funcţie de cele relatate de dumnealor, vom încerca să găsim soluţii. A mai fost o discuţie cu 
grefierii şi am înţeles atunci că de fapt nu a fost o vină a ministerului Muncii, a fost o interpretare greşită. De 
aceea, mă feresc să iau o decizie până nu mă documentez foarte bine. Azi mă voi documenta foarte bine şi voi 
vedea ce soluţii găsim astfel încât să putem să dăm un răspuns celor care aşteaptă acest răspuns de la noi", a 
explicat prim-ministrul. 
Toader: Numărul deţinuţilor din penitenciare se află pe un trend descendent 
Ministrul Justiţiei, Tudorel Toader, a declarat, luni, că este "îmbucurător" că numărul deţinuţilor se află în trend 
descendent, iar numărul celor care intră la închisoare este mai mic decât al celor care ies. 
"Avem în prezent 22.884 de deţinuti şi tot astăzi în sistemul penitenciar avem încadraţi 12.795 de funcţionari cu 
statut special. Este îmbucurător că numărul deţinutilor se află pe un trend descendent. Numărul zilnic al celor 
care ies din penitenciare este mai mare decât numărul celor care intră în penitenciare. Problema condiţiilor de 
detenţie din penitenciare, ştim bine cu toţii că este o problemă de sistem, aproape istorică, nu a apărut nici ieri 
nici alaltăieri. Mai ştim că pe de o parte deţinuţii execută pedepsele în condiţii necorespunzătoare, că România e 
condamnată la CEDO tocmai pentru aceste condiţii şi că anul trecut a fost pronunţată hotărârea pilot ca urmare a 
numeroaselor cauze înregistrate pe aceeaşi temă la CEDO. Pe de altă parte, măsurile pe care le am luat pe 
parcursul anului 2017 şi începutul anului 2018 sunt, pe de o parte, măsuri de ordin administrativ, pe de altă parte, 
măsuri de natură legislativă. Ambele categorii de măsuri se referă la ambele categorii de persoane care se află în 
penitenciare, pe de o parte deţinuţii, pe partea cealaltă angajaţii din penitenciare în egală măsură", a afirmat 
Tudorel Toader, într-o conferinţă de presă la sediul Ministerului Justiţiei. 
Acesta a adăugat că cifrele indică o scădere a recidivei în ţara noastră şi că până acum, ca urmare a aplicării 
recursului compensatoriu, au ieşit din închisori, la termen, 1.219 deţinuţi, alţi 4.532 fiind eliberaţi coniţionat. 
Ministrul Justiţiei a anunţat care vor fi măsurile luate pentru îmbunătăţirea condiţiilor din penitenciare, în 
contextul hotărârii pilot dată României de Curtea Europeană a Drepturilor Omului (CEDO) exact pe acest subiect. 
"Din categoria măsurilor referitoare la infrastructură, ştiţi că avem două penitenciare care se află în proceduri de 
studiu de fezabilitate, penitenciarul de la Berceni din Prahova şi cel de la Unguriu din Buzău. Fiecare penitenciar 
va fi cu câte o mie de locuri, fiecare penitenciar va fi nou construit şi fiecare din cele două penitenciare va fi la 
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standarde europene moderne. Pentru penitenciarul din Pantelimon, vom înfiinţa si operaţionaliza acel institut 
naţional de admministrare publică şi probaţiune, în care să facem o şcoală de formare iniţială şi de formnare 
continuă pentru angajaţii din penintenciare pentru ca fiecare categorie socio-profesională are nevoie să îşi 
menţină nivelul de pregătire profesională. Am emis un ordin prin care am aprobat normele minime obligatorii 
privind condiţiile de cazare a persoanelor private de libertate. Am emis un alt ordin prin catre am dispus 
centralizarea situaţiei privind clădirile, spaţiile, celulele necorespunzătoare. Împreună cu MAI şi Ministerul Finanţe 
am elaborat acel calendar de măsuri. Personal m-am deplasat la CEDO, am vorbit cu preşedintele Comsiei 
Europene. Colegii mei au prezentat măsurile din foaia de parcurs. Am constatat că măsurile propuse au fost bine 
primite", a explicat Toader. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Grefierii ameninţă cu proteste: Nu am fost consulaţi cu privire la un nou statut 
Asociaţia grefierilor din România anunţă că personalul auxiliar şi conex nu a fost consultat privind elaborarea unui 
nou statut, aşa cum a anunţat luni ministrul Justiţiei. Grefierii susţin că s-a creat discriminare privind modul de 
salarizare, ameninţând cu proteste. 
"Nu am fost consultaţi cu privire la elaborarea unui nou statut al personalului auxiliar şi conex, demers absolut 
necesar într-un stat de drept şi democratic. Deşi ministrul justiţiei a afirmat că a rezolvat problema eliminării 
vârstei de pensionare în ceea ce priveşte acordarea pensiei de serviciu, nu avem cunoştinţă de un proiect de act 
normativ, elaborat în acest sens. S-a creat o stare de discriminare în ceea ce priveşte salarizarea personalului 
auxiliar de specialitate şi conex,din cauza pasivităţii ministrului justiţiei în ceea ce priveşte elaborarea 
Regulamentului-cadru pentru stabilirea condiţiilor de muncă, ordonatorii secundari de credite interpretând diferit 
dispoziţiile legale referitoare la modul de calcul al salariilor", transmit Asociaţia Grefierilor şi Sindicatul Naţional al 
Grefei Judiciare, printr-un comunicat de presă. 
Potrivit sursei citate, problemele salariale "vor contribui, în continuare, la agravarea starii de tensiune şi 
nemulţumire înrândul categoriei noastre profesionale, exprimate, iniţial, prin purtarea unei banderole albe pe 
braţ, în ziua de luni, 12 martie, fără a afecta activitatea instanţelor şi a parchetelor sau programul de lucru cu 
justiţiabilii, însă, în zilele ce urmează dacă situaţia nu se va rezolva în zilele ce urmează, arătăm faptul că suntem 
dispuşi să apelăm la mişcări de protest, inclusiv prin întreruperea temporară şi chiar totală a activităţii". 
"Nici până la ora actuală, ministrul Justiţiei nu a avansat o dată certă pentru o întrevedere cu organizaţiile 
profesionale şi sindicale în vederea rezolvării problemelor cu care se confruntă categoria noastră profesională", se 
precizează în comunicatul de presă. 
Reacţia grefierilor vine după ce ministrul Justiţiei, Tudorel Toader, a anunţat, luni, că din statutul grefierilor va fi 
eliminată condiţia ca aceştia să aibă vârsta de 60 de ani pentru a putea primi pensie specială, lăsând doar condiţia 
de 25 de vechime în muncă. Ministrul Justiţiei a precizat că această categorie profesională din justiţie ar putea 
trece în subordinea Ministerului Justiţiei, printr-o secţie specială care va fi înfiinţată sau în una deja existentă. 
"Statutul lor e aproape gata. Probabil săptămâna asta îi dăm drumul în circuitul de avizare, respectând 
propunerile de la Şcoala Naţională de Grefieri de la CSM. În opinia mea a ieşit un statul consolidat, în acord cu 
cerinţele lor (..) Am avut multe întâlniri cu dânşii şi cred că ne-am înţeles", a declarat Toader, într-o conferinţă de 
presă. 
Referitor la nemulţimirile grefierilor în ceea ce priveşte salarizarea, ministrul Jusţiei a explicat că acest aspect nu 
este stabilit de el, ci de tribunale, curţile de apel sau judecătorii. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Hunedoara: Protest spontan la termocentrala Mintia 
Aproximativ 80 de salariaţi de la termocentrala Mintia, de lângă Deva, au declanşat, marţi dimineaţa, un protest 
spontan, acuzând lipsa unui ajutor din partea statului pentru salvarea termocentralei, dar şi nemulţumirea pentru 
faptul că administraţia Complexului Energetic Hunedoara (CEH) a virat către bugetul de asigurări sociale doar o 
parte din contribuţiile sociale ale angajaţilor. 
"Revendicarea principală se referă la acordarea unei scheme de sprijin care să acopere diferenţa dintre preţul de 
cost al energiei şi cel obţinut din piaţă. Activitatea de producţie a termocentralei nu este afectată, la protest fiind 
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prezenţi angajaţi care au lucrat în schimbul de noapte sau oameni care au venit de acasă şi se află în timpul liber", 
a declarat, pentru AGERPRES, preşedintele Sindicatului Solidaritatea Hunedoara, Cristian Iştoc. 
 
Protestul se desfăşoară în camera de comandă a termocentralei.  
(Sursa: Agerpres) 
 

 Toader ia în calcul sesizarea CCR dacă Iohannis nu semnează revocarea lui Kovesi: Este dificil să feliciţi pe 
cineva că a încălcat Constituţia/ Procurorii din CSM au luat o hotărâre instant. Acum e greu să motiveze 
Ministrul Justiţiei, Tudorel Toader, a declarat, luni, că procurorii din CSM au luat o hotărâre rapidă, "instant", 
referindu-se la avizul negativ dat propunerii de revocare din funcţie a procurorului-şef DNA, Laura Codruţa Kovesi, 
precizând că acum acestora le este greu să motiveze. 
"Va merge (la Preşedinţie -n.r.) imediat ce va fi gata (motivarea -n.r.). Procurorii din Secţia Consiliului Superior al 
Magistraturii au luat o hotărâre instant, aşa, o rapidă, în câteva minute. În realitate, cred că au fost mai puţin de 
10 minute că eram acolo. Eu am făcut afirmaţiile pe care le-am făcut şi pe care mi le menţin. Acum, vă daţi seama 
că le este greu ca să motiveze contra evidenţei", a declarat Tudorel Toader, la Ministerul Justiţiei, pentru Antena 
3. 
Ministrul a reiterat acuzaţiile la adresa procurorului-şef DNA, Laura Codruţa Kovesi. 
"Uniunea se adresează Poloniei cerând imperativ să respecte statul de drept, să respecte hotărârile deciziile Curţii 
Constiuţionale. Deci este grav, indiscutabil, dacă într-o ţară nu se respectă hotărârile Curţii Constituţionale şi s-a 
ajuns la acaestă tensiune între Polonia şi Uniunea Europeană. Respectând proporţiile, coborând la nivelul naţional, 
de exemplu, cred că este greu să explici faptul că un demnitar încalcă în jumătate de an de trei ori Constituţia, 
generează trei conflicte juridice de natură constituţională, al treilea de respingere e adevărat, faci o astfel de 
constatare după care pe autorul acelor încălcări să-l feliciţi", a mai spus ministrul Justiţiei. 
Toader: Sunt pregătit să sesizez CCR. E dificil să feliciţi pe cineva că a încălcat Constituţia 
Ministrul Justiţiei, Tudorel Toader, a declarat, luni, că este pregătit să sesizeze Curtea Constituţională a României 
în cazul în care preşedintele Klaus Iohannis va refuza să o revoce pe Laura Codruţa Kovesi, ministrul menţionând 
că deocamdată aşteaptă motivarea avizului negativ al procurorilor CSM. 
"Sunt pregătit să se sesizez CCR. (..) Hotărârea a fost luată în câteva minute, dar motivarea durează de vreo două 
săptămâni pentru că e dificil să motivezi contra evidenţei. E dificil să feliciţi pe cineva pe motivul că a încălcat de 
trei ori Constituţia, adică trei conflicte juridice de natură constituţională, în jumătate de an, de aceeaşi persoană, 
între puterile statului, chiar dacă al treilea Curtea zis că se respinge, dar considerntele sunt ad literam ca la decizia 
68 de admitere. Prin urmare, zic eu, să aşteptăm motivarea secţiei de procurori, să aşteptăm hotărârea 
preşedintelui, după care decidem. Ca astăzi, mâine să ne îndeplinim atribuţiile pe care le avem de îndeplinit şi nu 
să ne preocupe ce vom face în situaţia în care. Vom vedea atunci şi vom proceda în consecinţă", a spus ministrul 
Justiţiei. 
Întrebat ce le reproşează procurorilor din CSM, Toader a răspuns: "Nu le reproşez nimic, pentru că ştiţi că tot 
românul îşi cunoaşte atribuţiile de serviciu pe care le are şi că tot românul îşi îndeplineşte corect, loial şi la timp 
respectivele atribuţiuni". 
Senatorul PSD, Adrian Ţuţuianu, a declarat, după demararea procedurii de revocarea la Laurei Codruţa Kovesi, că 
dacă preşedintele Klaus Iohannis va refuza să ia act de solicitare soluţia este sesizarea Curţii Constituţionale. 
„Este opinia mea, în calitatea de senator şi de om care se pricepe puţin la lege. Dacă preşedintele va refuza să ia 
act de solicitarea de revocare făcută de ministrul Justiţiei, soluţia este aceea a sesizării Curţii Constituţionale, 
pentru că ne-am afla în situaţia unui conflict constituţional între puterile statului. Soluţia apelării la CCR stă în 
mâna preşedintelui Camerei Deputaţilor, preşedintelui Senatului sau preşedintei CSM”, a precizat Ţuţuianu, la 
Parlament. 
Senatorul PSD a adăugat că tot juridic ar fi posibil ca orice persoană interesată să se adreseze instanţei de 
contencios-administrativ. 
„De asemenea, stau şi mă gândesc acum că tot juridic ar fi posibil ca orice persoană interesată să se adreseze 
instanţei de contencios-administrativ, pentru că refuzul preşedintelui s-ar încadra în situaţia prevăzută de legea 
contenciosului-administrativ. Dacă Constituţia îţi spune că preşedintele decide, cum ar putea fi iscat acest conflict 
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constituţional? Explicaţia foarte completă şi argumentată juridic a dat-o fostul preşedinte al CCR, domnul profesor 
Vida. Este o explicaţie corectă, bine fundamentată juridic, şi aş vrea să vă spun foarte clar că aici nu e vorba nici de 
o luare de poziţie politică şi nici de o dispută politică, aici e vorba pur şi simplu de aplicarea unui text constituţional 
în limitele şi litera Constituţiei”, a susţinut Ţuţuianu 
În ceea ce priveşte şi poziţia fostului judecător al CCR, Augustin Zegrean, potrivit căreia tocmai Constituţia îi dă 
dreptul de a decide preşedintelui 
Pe 27 februarie, Secţia pentru Procurori a CSM a dat aviz negativ pentru revocarea lui Laurei Codruţa Kovesi din 
funcţia de procuror şef al DNA, avizul fiind unul consultativ. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Oficiului pentru Prevenirea şi Combaterea Spălării Banilor, după ce Corpul de Control al Guvernului a sesizat 
procurorii: Nu este cazul unei demisii 
Conducerea Oficiului Naţional pentru Prevenirea şi Combaterea Spălării Banilor (ONPCSB) susţine, într-un răspuns 
la o solicitare a MEDIAFAX, că nu este cazul unei demisii după ce Corpul de Control al Guvernului a sesizat 
procurorii ca urmare a unor verificări. 
Întrebat dacă ia în calcul demisia, preşedintele Oficiului a precizat, într-un răspuns la o solicitare a MEDIAFAX, că 
"nu este cazul". 
Referitor la veridicitate datelor constatate de Corpul de Control şi înaintate către organele de anchetă, 
conducerea susţine că "documentul nu are caracter public, sens în care nu pot fi exprimate 
comentarii", menţionând că "în conformitate cu dispoziţiile art.25 alin.(1) din Legea nr. 656/2002 pentru 
prevenirea şi sancţionarea spălării banilor, precum şi pentru instituirea unor măsuri de prevenire şi combatere a 
finanţării terorismului, republicată, cu modificările şi completările ulterioare, “………Personalul Oficiului, inclusiv 
personalul detaşat, are obligaţia de a nu transmite informaţiile primite în timpul activităţii decât în condiţiile legii. 
Obligaţia se menţine şi după încetarea funcţiei, pe termen nelimitat” 
În ceea ce priveşte desfăşurarea activităţii Oficiului şi luarea hotărârilor în cadrul plenului, conducerea a răspuns: 
"activitatea instituţiei se desfăşoară în acord cu dispoziţiile Legii nr. 656/2002 pentru prevenirea şi sancţionarea 
spălării banilor, precum şi pentru instituirea unor măsuri de prevenire şi combatere a finanţării terorismului, 
republicată, aşa cum a fost modificată şi completată prin Legea nr.125/2017, care a adus semnificative modificări 
pe linia prevenirii şi combaterii spălării banilor, precum şi a finanţării terorismului, în conformitate cu 
recomandările incluse în Raportul detaliat 
de evaluare a României în domeniul prevenirii şi combaterii spălării banilor şi finanţării terorismului, elaborat în 
cadrul celei de-a IV-a runde de evaluare şi aprobat în reuniunea plenară a Comitetului Moneyval - Consiliului 
Europei în luna aprilie 2014 şi Recomandările F.A.T.F. (Grupul de Acţiune Financiară Internaţională)". 
Corpul de Control al Guvernului a sesizat procurorii privind nereguli depistate la Oficiul pentru Combaterea 
Spălării Banilor, ca urmare a unei reclamaţii făcute de 6 dintre cei 7 membri. Aceştia au reclamat că preşedintele 
instituţiei i-a exclus din procedura de avizare. 
"Actul de control privind verificările efectuate la Oficiul Naţional de Prevenire şi Combatere a Spălării Banilor a 
fost înaintat organelor de cercetare penală în vederea cercetării posibilelor fapte de natură penală, situaţie în care 
devin incidente dispoziţiile art. 277 alin. (2) din Codul Penal, potrivit cărora „dezvăluirea, fără drept, de mijloace 
de probă sau de înscrisuri oficiale dintr-o cauză penală, înainte de a se dispune o soluţie de netrimitere în 
judecată ori de soluţionare definitivă a cauzei (...)”, constituie infracţiune", transmite Corpul de Control al 
Guvernului ca răspuns la o solicitare a MEDIAFAX. 
Neregulile ar viza forma în care s-a trimis regulamentul de funcţionare al Oficiului la Secretariatul General al 
Guvernului. 
"S-a constatat faptul că prin ordinul preşedintelui ONPCSB nr. 332/27.12.2017 au fost abrogate Regulamentul 
privind organizarea şi desfăşurarea şedinţelor plenului ONPCSB precum şi Metodologia de analiză şi prelucrare a 
informaţiilor. Prin adoptarea acestor măsuri, membrii plenului ONPCSB, reprezentanţi ai instituţiilor care fac parte 
din organul colegial, cu excepţia preşedintelui acestuia, au fost excluşi din procedura de avizare de specialitate a 
documentelor Oficiului, din orice alte mecanisme care le permiteau emiterea de îndrumări cu privire la rezolvarea 
soolicitărilor adresate de instituţiile implicate în combaterea unui astfel de fenomen eminamente periculor (PÎCCJ, 
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DNA , DIICOT) precum şi din activităţile de prelucrare a datelor şi informaţiilor conţinute în rapoartele de 
tranzacţii suspecte", se menţionează în raportul Corpului de Control al Guvernului. 
Verificările au fost demarate pe 11 ianuarie, după ce şase din cei şapte membri ai Oficiului au sesizat Secretariatul 
General al Guvernului (SGG), iar raportul datează din 15 ianuarie, fiind semnat de Bogdan Cosmin Ştefan, şef al 
Corpului de Control al Guvernului la acel moment. 
Elena Hach (Parchetul General), Marius Vorniceanu,(Curtea de Conturi), Constantin Cătălin Radu (Ministerul 
Justiţiei), Mioara Pometcu (BNR), Ion Gogoescu (Ministerul Finanţelor) , Aura Socol (ASF) au sesizat Secretariatul 
General al Guvernului pe 10 ianuarie, aceştia precizând că, în urma unui ordin emis pe 27 decembrie de 
preşedintele Oficiului, Daniel Staicu, reprezentant al Ministerului Afacerilor Interne (MAI) au fost făcute "au fost 
abrogate regulamentul privind organizarea şi desfăşurarea şedinţelor Plenului ONPCSB şi Metodologia de analiză 
şi prelucrare a informaţiilor". 
"Drept urmare, membrii de Plen, reprezentanţi ai instituţiilor din organul colegial, au fost excluşi din mecanismul 
avizării de specialitate a lucrărilor Oficiului, precum şi din orice mecanism ce le permitea accesul la solicitările 
făcite de unităţile de parchet, precum şi la produsul prelucrării datelor şi informaţiilor furnizate de rapoartele de 
tranzacţii suspecte, orice alte rapoarte şi din mecanismul sesizărilor din oficiu", se arată în sesizare. 
Aceştia susţin că în şedinţa din 21 decembrie, deciziile luate de plen au fost diferite de forma trimisă la Guvern. 
"Avem onoarea să vă informăm că în data de 21.12. 2017 membrii Plenului, convocaţi în şedinţă de Preşedintele 
Oficiului, domnul Daniel Masius Staicu, au adoptat proiectul de Regulament de Organizare şi funcţionare al 
PNPCSB prin Decizia nr. 3173 cu unanimitate de voturi a celor 7 membri, manifestarea de voinţă a tuturor 
membrilor fiind consemnată în procesul verbal încheiat cu ocazia şedinţei , semnată în integralitate precum şi în 
decizia ataşată la prezenta notă. În data de 10.01.2018 Preşedintele Oficiului a convocat plenul în şedinţă, ocazie 
cu care, pe lângă alte aspecte, la solicitarea membrilor, a informat că proiectul de regulament de organizare şi 
funcţionare a fost trimis către Secretariatul General al Guvernului în altă formă decât cea adoptată în unanimitate 
prin Decizia Plenului nr. 3173. În consecinţă, membrii plenului, semnatari ai acestei note, nu îşi însuşesc forma 
trimisă la SGG, întrucât nu reprezintă rezultatul deliberării şi deciziei din data 21.12.2017", potrivit sursei citate. 
În iunie 2017 a intrat în vigoare a patra directivă europeană privind combaterea spălării banilor, una dintre 
atribuţiile oficiului fiind transpunerea acesteia. 
Înăsprirea normelor privind combaterea spălării banilor are în vedere introducerea următoarelor modificări: 
întărirea obligaţiei de evaluare a riscurilor pentru bănci, jurişti şi contabili; stabilirea unor cerinţe de transparenţă 
bine definite cu privire la proprietarii reali ai societăţilor comerciale; facilitarea cooperării şi a schimbului de 
informaţii între unităţile de informaţii financiare din diferite state membre pentru a identifica şi monitoriza 
transferurile de bani suspecte; instituirea unei politici coerente faţă de ţările din afara UE care au norme deficitare 
în materie de combatere a spălării banilor şi a finanţării terorismului; extinderea competenţelor de sancţionare 
ale autorităţilor competente, preciza, anul trecut, într-un comunicat, Comisia Europenă. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Guvernul respinge scăderea impozitului auto. Motivul: Scăderea veniturilor la bugetele primăriilor cu 42 la 
sută 
Guvernul se opune proiectului care propune reducerea impozitului auto pentru masinile cu motoare mari. 
Motivul? Astfel s-ar diminua veniturile la bugeturile primariilor cu peste 40%. Decizia Executivului este salutata si 
de specialistii din domeniul auto, care spun ca doar prin respingerea proiectului Romania are sanse sa nu se 
transforme intr-un cimitir al rablelor 
Initiațiva legislativă făcută de câțiva parlamentari prevedea ca pentru motociclete impozitul să scadă la jumătate 
sau chiar mai mult în cazul celor cu o capacitate de peste 1.600 cmc. În timp ce pentru un autoturism cu 1.800 
cmc impozitul se diminua cu 30%. La capacități mari de peste 3.000 cmc, reducerea ar fi fost de peste 80% sau 
90%. La mașinile sub 1600 cmc însă, impozitul ar fi crescut. 
Potrivit Executivului, reducerile propuse ar diminua veniturile bugetelor locale cu aproape 110 milioane de euro, 
reprezentând 42% din suma care ar fi trebui strânsă în acest an, pentru mijloacele de transport. Mai mult decât 
atât, produsul intern brut al României ar scădea cu 0,05% 
Resurse pe care autoritățile locale le caută cu disperare. 
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Specialiștii din domeniul auto spun că respingerea proiectului este o măsură care ne salvează de coșmarul unui 
cimitir de rable. 
Proiectul va intra în dezbaterea comisiei de specialitate din Senat, prima cameră sesizată în acest caz. 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
 

 Legea pentru desfiinţarea Academiei de Ştiinţe ale Securităţii Naţionale, adoptată de Senat. Propunerea a fost 
făcută de Băsescu 
Senatul a adoptat, în şedinţa de luni, propunerea legislativă pentru abrogarea Legii nr. 56/2012 privind 
organizarea şi funcţionarea Academiei de Ştiinţe ale Securităţii Naţionale, prin care instituţia de învăţământ se 
desfiinţează. 
„Se desfiinţează Academia de Ştiinţe ale Securităţii Naţionale, ca for naţional de consacrare ştiinţifică, aflată în 
coordonarea ştiinţifică a Ministerului Apărării Naţionale, Ministerului Afacerilor Interne şi Serviciului Român de 
Informaţii, cu sediul în municipiul Bucureşti, şos. Panduri nr.68-72, sectorul 5, în termen de 5 zile de la data 
publicării în Monitorul Oficial, partea I”, potrivit unui amendament adoptat de Comisia pentru învăţământ şi 
Comisia de apărare ale Senatului. 
De asemenea, în documentul citat se precizează că patrimoniul Academiei de Ştiinţe ale Securităţii Naţionale se 
distribuie proporţional cu contribuţia către cele trei instituţii tutelare care coordonează activitatea ştiinţifică a 
Academiei de Ştiinţe ale Securităţii Naţionale, Ministerului Apărării Naţionale, Ministerului Afacerilor Interne şi 
Serviciul Român de Informaţii, şi se stabileşte prin Hotărâre a Guvernului. 
Personalul Academiei de Ştiinţe ale Securităţii Naţionale se va distribui proporţional cu contribuţia către cele trei 
instituţii tutelare, Ministerului Apărării Naţionale, Ministerului Afacerilor Interne şi Serviciul Român de Informaţii, 
şi se stabileşte prin Hotărâre a Guvernului, şi va fi încadrat în limita numărului maxim de posturi aprobat pentru 
instituţia care preia activitatea acestora, beneficiind de drepturile salariale acordate, potrivit legii, pentru 
categoriile de funcţii din cadrul instituţiei publice respective. 
„Încadrarea personalului Academiei de Ştiinţe ale Securităţii Naţionale în numărul de posturi aprobat şi pe noile 
funcţii din instituţia care îl preia, precum şi stabilirea drepturilor salariale aferente se realizează în termen de 
maximum 60 de zile de la data publicării în Monitorul Oficial, partea I, cu respectarea regimului juridic aplicabil 
fiecărei categorii de funcţii. Arhiva Academiei de Ştiinţe ale Securităţii Naţionale va fi depusă la Arhivele Naţionale 
ale României, Direcţia Municipiului Bucureşti, în termen de 60 de zile de la data intrării în vigoare a prezentei 
legi”, prevede actul normativ. 
Propunerea legislativă este iniţiată de senatorul PMP, Traian Băsescu, şi a fost adoptată de Senat în calitate de 
primă Cameră sesizată cu 100 de voturi „pentru”, două „împotrivă” şi o abţinere. 
„Am lansat această iniţiativă legislativă constatând inutilitatea unei instituţii care nu are decât statutul de 
instituţie clientelară. Această Academie a Ştiinţelor Securităţii Naţionale s-a înfiinţat în 2012 ca Academie de 
Ştiinţe Militar, ceea ce era cu totul altceva. Între timp, prin OUG, şi prin Hotărâri de Guvern, a devenit Academia 
de Ştiinţele Securităţii Naţionale, nume extrem de pompos, şi mai ales a făcut din funcţionari ai acestei academii, 
care puteau fi chiar şi profesori universitari, peste noapte, academicieni”, a susţinut Băsescu, în plenul Senatului. 
Acesta a adăugat că aceşti academicieni au rentă viageră, la fel ca membrii Academiei Române. 
„Ca argument pentru desfiinţare: valoarea ştiinţifică este zero prin calitatea academicienilor acestei instituţii. 
Vreau să vă dau un element: există un indice de consacrare academică care se numeşte Indicele Hirsch. Vreau să 
ştiţi că acest indice a fost adoptat şi de instituţiile româneşti. Situaţia la ASSN – pentru domnul academician 
Ţegonea Petru – indicele H este 0. Pentru domnul Mihalache Sorin Dan, academicianul nostru de la Londra – 
indicele H este 0. Cel mai mare indice dintre cei 21 de academicieni îl are Curaj Adrian, fost ministru al Educaţiei, 
are indice 8, dar niciun element ştiinţific din lucrările care la-u dus la indice 8 nu este legat de ştiinţele securităţii 
naţionale. Ca să nu existe dubii, vreau să ştiţi că cercetători internaţionali în domeniul studiilor de securitate, ca 
domnul Paul Brockmann, are indice 141”, a susţinut Băsescu. 
Senatorul PMP a precizat că media indicelui academic la ASSN este 2. 
„Această instituţie compromite ideea de învăţământ de securitate naţională în România. (...) România are suficent 
învăţământ militar ca să ne mai trebuiască să poluăm masiv şi învăţământul civil cu cadre didactice furnizate de 
academiile de învăţământ militare care au strălucit în plagiate”, a mai spus Traian Băsescu. 
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Senatorul PMP susţine în expunerea de motive că abrogarea Legii nr. 56/2012 are ca scop „desfiinţarea ASSN ca 
instituţie bugetară”. „Prin adoptarea în iunie 2015 a propunerii de modificare a Legii nr. 56/2012 privind 
organizarea şi funcţionarea Academiei de Ştiinţe Militare, Academia a devenit propriul ordonator de credit şi 
propriul evaluator al rezultatelor acţiunilor sale. De asemenea, considerăm că există alte structuri cu tradiţie, cum 
sunt Academia Tehnică Militară, Colegiul Naţional de Apărare (CNAp) şi structuri din cadrul SRI care au excelat ca 
foruri de consacrare ştiinţifică şi (...) au adus o contribuţie măsurabilă la trasarea strategiei şi a securităţii 
naţionale”, îndeplinind cu suscces obiectivele asumate de ASSN, potrivit sursei citate. 
Traian Băsescu susţine că atât timp cât a funcţionat ASSN, „s-au făcut abuzuri prin acordarea de diplome de 
doctorat, numele ASSN şi ale membrilor fondatori fiind implicate în scandaluri publice legate de plagiat”, la care s-
au adăugat probleme legate de netransparenţa cheltuirii banului public. 
Bilanţul contabil şi bugetul de venituri şi cheltuieli, care sunt informaţii de interes public, nu sunt comunicate de 
către ASSN (cu periodicitate), nu se cunosc fondurile de care dispune instituţia, ştiindu-se doar că Ministerul 
Educaţiei finanţează parţial ASSN, iar în anul 2016 fondul alocat ASSN s-a majorat de la 190.000 euro la 310.000 
euro şi nu există „până la ora actuală niciun raport cu privire la activitatea de cercetare desfăşurată în sistemul de 
apărare, ordine publică şi siguranţă naţională, făcută de academicienii ASSN”, spune Băsescu. „Toate acestea 
aruncă cel puţin o umbră de neîncredere asupra prestigiului de care susţin că se bucură la nivelul societăţii sau al 
ariilor profesionale de provenienţă membrii AS SN3”, afirmă liderul PMP. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Ministrul Popa a discutat cu ambasadoarea Franţei despre predarea limbii franceze în unităţile de învăţământ 
din România 
Aspecte legate de predarea limbii franceze în şcolile şi universităţile din România, precum şi modalităţile concrete 
de cooperare la nivel european pentru implementarea Concluziilor Consiliului European din decembrie 2017 au 
fost principalele teme abordate, luni, în cadrul întâlnirii ministrului Educaţiei Naţionale, Valentin Popa, cu 
ambasadoarea Franţei, Michele Ramis. 
 
Potrivit unui comunicat de presă al Ministerului Educaţiei, a fost adusă în discuţie importanţa implementării 
conceptului de universităţi europene, concept susţinut pentru prima oară în cadrul Summitului Social de la 
Goteborg de către şefii de stat şi guverne. 
 
"Ministrul Valentin Popa a pus accent pe necesitatea susţinerii principiului excelenţei, respectiv al distribuirii 
echilibrate din punct de vedere geografic, atunci când se va trece la înfiinţarea acestor centre de educaţie vitale 
pentru identitatea europeană", se arată în comunicat. 
 
Totodată, ministrul român a scos în relief necesitatea extinderii activităţilor organizaţiei "Alliance Francaise" şi în 
zona de est a României, având ca obiectiv promovarea francofoniei, organizarea unor cursuri şi a altor activităţi în 
limba franceză. 
 
"S-a subliniat şi importanţa implicării instituţiilor educaţionale în programul Sezonului cultural România-Franţa 
2019, proiect în cadrul căruia Republica Franceză este partener în organizarea şi desfăşurarea activităţilor ce 
marchează Centenarul constituirii României moderne. Născut dintr-o voinţă politică comună, la cel mai înalt nivel, 
Sezonul România-Franţa 2019, a cărui desfăşurare coincide cu Preşedinţia României la Consiliul Uniunii Europene, 
celebrează două Centenare: cel al Marii Uniri, implicit al României moderne, respectiv centenarul sfârşitului 
Primului Război Mondial", afirmă aceeaşi sursă. 
 
În cadrul aceleiaşi întrevederi, cei doi oficiali au avut un schimb de informaţii cu privire la oportunităţile de 
dezvoltare a Liceului francez "Anna de Noailles" din Bucureşti. Au agreat şi continuarea desfăşurării activităţii în 
România a Expertului Tehnic detaşat de "Expertise France" în cadrul Ministerului Educaţiei, pentru sprijinirea 
dezvoltării învăţământului profesional şi tehnic din România. 
(Sursa: Agerpres) 
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 Dragnea îi cere lui Meleşcanu o analiză cu avantajele aduse de fiecare şef de misiune diplomatică, dar şi o 
propunere de ambasador pentru Israel / Tăriceanu, despre evaluare: Foarte utilă, unii au rol decorativ 
Preşedintele PSD, Liviu Dragnea, i-a cerut, luni, ministrului de Externe, Teodor Meleşcanu (ALDE), o analiză din 
care să reiasă ce avantaje a adus statului român fiecare şef de misiune diplomatică sau ataşat comercial, dar şi o 
propunere de ambasador pentru Israel. 
”Astăzi (luni - n.r.) o să vorbesc cu dl. Tăriceanu. În această perioadă nu am discutat despre acest subiect 
(evaluarea Guvernului în coaliţia de guvernare - n.r.). O să discutăm să vedem când facem o coaliţie în perioada 
următoare, coaliţie la care eu aştept să primim de la Ministerul de Externe (condus de vicepreşedintele ALDE, 
Teodor Meleşcanu - n.r.) o analiză din care să înţelegem, noi şi primul ministru, ce avantaje a adus statului român 
fiecare şef de misiune diplomatică sau ataşat comercial. O politică externă care nu poate fi măsurabilă prin 
efectele pozitive pe care le aduce statului român sau prin dimensiunea economică pe care trebuie să o abordăm 
cu foarte multă atenţie şi determinare nu este o politică eficientă”, a declarat Liviu Dragnea. 
El a mai spus că aşteaptă de la MAE ”cât mai repede” propunerea de ambasador în Statul Israel. 
”Este mai mult de un an de când România nu are ambasador în Israel şi nu este în regulă absolut deloc”, a adăugat 
preşedintele PSD. 
Întrebat dacă fostul ministru pentru Românii de Pretutindeni, Andreea Păstârnac, ar putea fi susţinută pentru 
postul de ambasador în Israel, post pe care l-a deţinut şi în perioada 2013-2017, liderul social-democrat a răspuns: 
”Ministrul de Externe trebuie să facă propunerea. Şi premierul va avea un punct de vedere, noi, în coaliţie, vom 
avea un punct de vedere pe propunerea care trebuie să meargă la preşedinte. Dar orice propunere de ambasador 
se semnează de către preşedinte şi se contrasemnează de primul-ministru. Dar ca să existe aceste propuneri 
trebuie să plece propunerea”. 
Tăriceanu, despre evaluarea ambasadorilor: Foarte utilă, unii au rol decorativ 
Preşedintele Senatului, Călin Popescu-Tăriceanu, a declarat, luni, că este foarte utilă solicitarea lui Liviu Dragnea 
pentru ministrul de Externe, Teodor Meleşcanu, de a evalua ambasadorii şi consulii României, susţinând că unii 
ambasadori au doar un rol decorativ. 
Întrebat cum vede solicitarea pe care Liviu Dragnea i-a făcut-o ministrului de Externe, Teodor Meleşcanu, de a 
evalua ambasadorii şi consulii României, în perioada următoare, Tăriceanu a răspuns: „Foarte utilă, observ şi eu că 
sunt unii ambasadori care au o prezenţă practic de care ne putem la limită chiar dispensa, adică nu au niciun rol, 
sunt acolo, aşa, mai mult decorativ. Ei trebuie să fie o prezenţă activă, să militeze pentru deschiderea relaţiilor, 
pentru întărirea, consolidarea relaţiilor bilaterale, pentru organizarea diferitelor reuniuni bilaterale. Deci în plan 
bilateral, cei care sunt pe relaţii bilaterale au foarte mult de lucru, unii nu fac nimic şi sigur că trebuie evaluaţi şi 
sunt, din câte ştiu, o serie de capitale în care ambasadorii nu au fost numiţi şi trebuie, din partea Ministerului de 
Externe cu prim-ministrul, aceasta este procedura, nu e inclus Parlamentul în această fază, trebuie să stabilească 
priorităţile şi să facă numirile sau propunerile de numiri”. 
Acesta a adăugat că numirile ambasadorilor sunt semnate de preşedinte şi contrasemnate de prim-ministru. 
„În prealabil, cei care sunt nominalizaţi trebuie să vină la comisiile de politică externă, în Parlament, pentru a fi 
audiaţi. Şi cred că este o necesitate, adică nu ne putem permite într-o perioadă în care toate ţările se zbat să-şi 
extindă sau să-şi consolideze relaţiile politice, economice, de altă natură, culturale, noi nu putem să stăm aşa şi să 
lăsăm locuri libere în schemă din motive pe care nu pot să le comentez”, a explicat preşedintele Senatului. 
Întrebat dacă poate da exemplul unei ambasade şi a unui ambasador care îl nemulţumesc profund, Tăriceanu a 
răspuns că nu va face acest lucru cu presa, dar va discuta cu ministrul de Externe. 
„Pot să vă spun numai atâta: că, din păcate, nu e vorba de capitale ale unor ţări mici, neimportante, cu toate că n-
aş putea spune că există vreo ţară neimportantă, dar trebuie să ne uităm, sigur, într-o anumită ordine de 
priorităţi”, a susţinut liderul Senatului. 
În privinţa prestaţiei lui George Maior ca ambasador (în SUA – n.r), Tăriceanu a spus că va face comentarii despre 
acest subiect cu Teodor Meleşcanu. „Eu cred că, din poziţia de preşedinte al Senatului, încerc să menajez cât pot 
imaginea pe care noi o proiectăm în exterior. Şi atunci, astfel de comentarii nu vreau să le fac public. Asta nu 
înseamnă însă că nu am, sigur, criterii de apreciere”, a spus Tăriceanu. 
Totodată, Tăriceanu a spus că, dacă preşedintele Klaus Iohannis nu ajunge la o înţelegere cu Guvernul, nu poate 
desemna un ambasador, fiind valabilă şi reciproca. 
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„Eu am făcut exerciţiul acesta cu un personaj care nu era dintre cele mai comode, cu preşedintele Băsescu. Da? 
Deci, dacă preşedintele nu ajunge la o înţelegere cu Guvernul, nu poate să desemneze el un ambasador şi sigur că 
este valabilă şi reciproca. Deci acest lucru se face pe baza propunerilor care le elaborează Ministerul de Externe, 
propuneri care sunt fundamentate, probabil pe baza experienţei celor care sunt candidaţi pentru aceste funcţii 
sau a altor calităţi pentru că există şi persoane care sunt la primul lor mandat şi atunci nu putem vorbi de o 
experienţă prealabilă, dar asta nu împiedică numirea lor în anumite funcţii. Şi cred că această chestiune va trebui 
să fie, aşa cum e normal, apanajul Guvernului, împreună cu preşedintele”, a spus preşedintele Senatului. 
Întrebat dacă intenţionează să deschidă discuţiile implicându-l şi pe şeful statului în evaluarea ambasadorilor, 
Tăriceanu a spus: „Eu nu pot să-l implic pe preşedinte şi eu nu particip la această acţiune. Este, repet, Ministerul 
de Externe, ministrul şi cu primul ministru, care au rolul bine definit în această privinţă şi lor le revine sarcina de a 
demara acest process care sigur că se încheie cu decretul de care v-am spus că este semnat de preşedinte şi 
contrasemnat de primul-ministru. Cred că această solicitare nu poate să fie ignorată şi ministrul de Externe, 
împreună cu primul ministru, sunt convins că vor purcede la paşii care trebuiesc făcuţi şi nu vreau să anticipez 
reacţia nimănui. Deci inclusiv la preşedinte, nu ştiu ce poziţie va adopta”. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Florin Georgescu, BNR: Creditarea nu este un drept al consumatorilor sau o obligaţie a creditorilor 
Accesul la serviciile de creditare „nu reprezintă şi nu poate reprezenta un drept al consumatorului şi, implicit, o 
obligaţie pentru creditor”, ci este „un serviciu eminamente comercial”, a declarat luni prim-viceguvernatorul 
Băncii Naţionale a României (BNR), Florin Georgescu. 
„În contextul iniţiativelor legislative în domeniul protecţiei consumatorului, trebuie clar punctată o premisă 
esenţială a activităţii de creditare, aceea că accesul la astfel de servicii nu reprezintă şi nu poate reprezenta un 
drept al consumatorului şi, implicit, o obligaţie pentru creditor, ci este un serviciu eminamente comercial, oferit 
pe baza cererii şi ofertei”. Pentru acest serviciu „este necesar acordul ambelor părţi în vederea încheierii 
contractului, cu deplina cunoaştere a riscurilor asumate”, a spus Florin Georgescu, în deschiderea unei conferinţe 
pe tema reglementărilor bancare de protecţie a consumatorilor. 
Oficialul BNR a remarcat că în prezent este evident faptul că, în România, traversăm o perioadă efervescentă la 
nivel legislativ. Sunt promovate, într-un ritm relativ alert, reglementări care îşi propun creşterea gradului de 
protecţie a consumatorului de servicii financiare. Obiectivul declarat al acestor iniţiative este eliminarea acelor 
practici nedorite ale unor actori ai pieţei financiare care vulnerabilizează clientela deservită. 
„Provocarea majoră în demersurile legislative care se circumscriu acestui obiectiv este menţinerea unui echilibru 
între drepturile şi obligaţiile părţilor contractuale. Pornind de la acest deziderat, este de înţeles multitudinea de 
dezbateri şi păreri exprimate în spaţiul public pe acest subiect atunci când impactul unor iniţiative legislative este 
evaluat ca generând riscuri majore la adresa stabilităţii sistemului bancar”, a menţionat Florin Georgescu. 
„În acest context, Băncii Naţionale a României îi este adresată destul de des întrebarea: de ce, deşi are atribuţii de 
supraveghere şi respectiv de monitorizare a instituţiilor de credit şi a instituţiilor financiare nebancare, nu se 
implică în modul în care entităţile în cauză relaţionează cu clienţii lor? Pentru a răspunde la această întrebare este 
necesar să ne raportăm la modalitatea în care, conform legislaţiei în vigoare, sunt definite şi repartizate 
competenţele de supraveghere faţă cele privind protecţia consumatorului. Astfel, în baza atribuţiilor de 
supraveghere, Banca Naţională a României urmăreşte, în esenţă, capacitatea instituţiilor financiare ce fac obiectul 
supravegherii de a administra corespunzător sumele atrase cu titlu de depozite sau alte fonduri rambursabile care 
reprezintă sursele de finanţare a creditelor acordate populaţiei şi companiilor, astfel încât aceste instituţii să 
poată onora la termen şi integral obligaţiile de plată ce le revin în legătură cu sursele atrase. Aceste competenţe 
sunt strâns legate de obiectivele stabilite de legiuitor băncii centrale de a asigura menţinerea stabilităţii financiare 
şi protecţia deponenţilor, în condiţiile în care şi aceştia reprezintă o categorie a consumatorilor de servicii 
financiare, deşi mult mai puţin mediatizată”, a punctat oficialul băncii centrale. 
Florin georgescu a ţinut să sublinieze că în ceea ce priveşte competenţele pe palierul protecţiei clienţilor de 
servicii financiare, acestea „sunt clar stabilite, la nivel de lege, în sarcina unei autorităţi distincte, respectiv 
Autoritatea Naţională pentru Protecţia Consumatorilor”. Exercitarea acestor competenţe presupune intervenţia, 
atunci când legea o impune, în relaţiile contractuale încheiate de consumatori cu creditorii profesionişti. „Ca 
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urmare, implicarea băncii centrale în relaţia consumator-creditor, în condiţiile menţionate, ar fi lipsită de 
autoritate legală”. 
„Apreciem drept absolut necesar ca orice măsuri de reglementare să se realizeze cât mai echilibrat, în raport de 
necesităţile pieţei şi să fie îndreptate strict către produsele care ar putea induce riscuri ce nu ar fi uşor înţelese de 
către consumatori. O măsură cu caracter general, nejustificată de obiectivul final urmărit şi care nu ia în seamă 
impactul pe care îl poate produce asupra pieţei ar crea efecte adverse dificil de gestionat. Ne aşteptăm, de 
asemenea, la implicarea activă a asociaţiilor profesionale ale industriei financiare atât în rezolvarea problemei 
educaţiei financiare, cât şi în realizarea de demersuri reale pentru recâştigarea încrederii consumatorilor prin 
promovarea principiilor de creditare corectă în cadrul codurilor de conduită adoptate de membrii acestor entităţi 
şi prin sancţionarea celor care nu le respectă, inclusiv cu excluderea din asociaţie. Acest mesaj a fost transmis în 
repetate rânduri de reprezentanţii Băncii Naţionale a României cu ocazia participării la evenimentele organizate 
de asociaţiile profesionale care activează în domeniu”, a mai menţionat Florin Georgescu. 
Până vom ajunge, însă, la momentul la care vom vedea în mod real şi efectiv roadele acestor demersuri, a arătat 
oficialul, „ar putea fi necesar, ca lipsa de educaţie financiară a clienţilor proprii să fie suplinită de acţiuni ale 
creditorilor. Aceştia trebuie să îşi asume responsabilitatea fiecărui credit acordat în ceea ce priveşte evaluarea 
riscului din ambele perspective - a creditorului şi a debitorului - cel puţin până la momentul la care clienţii vor 
atinge un nivel suficient de informare pentru a fi în măsură să participe în mod activ la propria protecţie şi să-şi 
minimizeze riscul de supraîndatorare”. 
Totodată, „considerăm că, pe termen mediu şi lung, în scopul evitării supraîndatorării persoanelor fizice şi a 
persoanelor juridice, este necesar să ne amintim că libertatea înseamnă responsabilitate, după cum afirma 
George Bernard Shaw. Ipoteza unui tandem de genul libertate decizională cât mai mare cu responsabilitate 
minimă asupra riscurilor generează destabilizarea sistemului şi dezechilibre economico-financiare cu costuri greu 
suportabile de societate. Prin urmare, numai un reglaj adecvat al libertăţii decizionale şi responsabilităţii asupra 
riscurilor poate asigura stabilitate financiară şi creştere economică sustenabilă”, a mai spus prim-viceguvernatorul 
BNR. 
Conferinţa „Noi tendinîe în reglementare cu focus pe protecţia consumatorului”, ediţia a IV-a, a fost organizată la 
Institutul Bancar Român (IBR) de către Asociaţia Română a Băncilor (ARB) şi Consiliul Patronatelor Nebancare din 
România (CPBR), în cadrul seriei de evenimente European Money Week. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Pintea: În maximum două săptămâni vor intra în ţară 10.000 de doze de imunoglobulină din Austria 
Ministrul Sănătăţii, Sorina Pintea, a declarat, luni, că în maximum două săptămâni vor veni în România, din 
Austria, 10.000 de doze de imunoglobulină, urmând ca alte două state, SUA şi Italia, să trimită alte o sută de 
kilograme. 
"Parţial s-a rezolvat (n.r. problema imunoglobulinei). Ceea ce ne-a fost oferit şi am cerut a rezolvat problema 
pentru două, trei luni de zile. Au răspuns Austria, Italia şi SUA. Prima ofertă este de la austrieci. Ne vor intra în ţară 
10.000 de doze de imunoglobulina îndată ce vor fi terminate formalităţile, maximum două săptămâni. (..) 
Diferenţa până la 150 kg va veni din Italia şi SUA. 50 kg vor ajunge în prima fază. Nu e nevoie de aprobare specială 
pentru România, deja există pe piaţa din Europa. Prima tranşă din Austria este un medicament care a existat pe 
piaţa din România", a declarat ministrul Sănătăţii. 
Întrebată ce se întâmplă cu pacienţii care au nevoie de imunoglobulină până când vor sosi primele doze, Pitea a 
spus: "Mi-e foarte greu să vă răspund". 
Ministerul Sănătăţii a declanşat Mecanismul de Protecţie Civilă pentru achiziţia imunoglobulinei pentru 
imunodeficienţe primare. Mecanismul UE de protecţie civilă acţionează împreună cu finanţarea UE în domeniul 
ajutorului umanitar pentru a răspunde necesităţilor care apar în urma unui conflict sau a unei catastrofe, potrivit 
informaţiilor de pe site-ul UE. Ofertele de ajutor ale participanţilor se adaptează la nevoile ţării afectate. 
Imunoglobulina este o substanţă obţinută din plasma sanguină umană. Această plasmă, în urma prelucrării, 
conţine anticorpi care protejează organismul împotriva bolilor. 
(Sursa: Mediafax) 
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 Dragnea, despre statul paralel: O caracatiţă cu ramificaţii inimaginabil de largi, a sugrumat dezvoltarea 
României şi a frânt destine 
Preşedintele PSD, Liviu Dragnea, a declarat, luni seară, că statul paralel, care „exercită puterea statului într-un 
mod nelegal şi nelegitim”, este format din oameni din serviciile secrete, din Poliţie, din vămi, din ANAF, Garda 
Financiară, din procurori sau judecători, fiind „o ramificaţie care atunci când va ieşi la iveală ne va îngrozi pe toţi”, 
„o caracatiţă care a sugrumat dezvoltarea României şi a frânt destine”, scrie News.ro. 
 „S-a făcut atât de mult rău, se face atât de mult rău, încât lucrurile astea nu pot rămâne nepedepsite (...) Statul 
paralel este un grup de indivizi, din păcate foarte mare, cu ramificaţii inimaginabil de largi, care exercită puterea 
statului într-un mod nelegal şi nelegitim, substituindu-se puterii legitime care se obţine prin votul democratic”, a 
spus Liviu Dragnea, la România TV, potrivit News.ro. 
El a susţinut că acest stat paralel este format din oameni ai instituţiilor publice, fiind o ramificaţie care „ne va 
îngrozi pe toţi”. 
„Şi acum, şi înainte este format din oameni din serviciile secrete, o parte din procurori, o parte din judecători, 
oameni din Serviciul de Protecţie şi Pază, în frunte cu generalul Pahonţu, oameni din Garda Financiară înainte, 
oameni din ANAF, din Politie, din vamă, din mediul privat. Este o ramificaţie, care, în momentul în care va ieşi la 
iveală, şi eu sunt sigur că încet-încet va ieşi la iveală, la un moment dat va bubui, sper că va bubui, ne va îngrozi pe 
toţi, pentru că e o caracatiţă care a sugrumat, pe de-o parte, dezvoltarea României şi care a stabilit destine, care a 
frânt vieţi, destine, care a băgat oameni în puşcărie, care a scăpat infractori, a protejat interese străine, care a 
protejat interese economice, care a lovit în interesele româneşti, care a lovit în interesele capitalului autohton, 
care s-a implicat în alegerile interne din anumite partide, care s-a implicat în alegerile democratice, în facerea de 
guverne, a deschis dosare, a închis dosare şi încearcă să facă în continuare aşa şi încă reuşeste. Poate nu la nivelul 
de dinainte, dar nivelul oricum este destul de mare şi acum şi destul de periculos”, a declarat Dragnea. 
Întrebat unde se situează preşedintele Iohannis „în această ecuaţie de putere ocultă”, Liviu Dragnea a spus că 
şeful statului este unul dintre beneficiarii statului paralel şi că nu îi sunt clare motivele pentru care preferă să ia 
apărarea unor bucăţi din acest stat paralel. 
„Este unul din beneficiarii statului paralel, nu sunt sigur că e conştient de dimensiunea lui şi e implicat în asta, dar 
este unul din beneficiari. Din nu ştiu ce motive, preferă, ori prin inacţiunile, ori prin poziţiile publice, să ia apărarea 
unor bucăţi din acest stat paralel. În momentul în care toate dezvălurile nu lasă dubiu despre falsificarea de probe 
de către procurori, despre încălcări flagrante ale legii, într-un stat care n-ar fi fost capuşat de această caracatiţă se 
luăm măsuri imediate. La noi, domnul procuror general între două şampanii a zis că nu e nicio problemă, iar 
domnul preşedinte a zis să nu luăm noi în seamă ce spun nişte inculpaţi. Nu ştiu din ce motive face asta, poate 
pentru a nu pierde din electorat”, a declarat liderul PSD. 
El a mai susţinut că acest sistem s-a dezvoltat foarte mult începând cu 2013 şi a ajuns la un nivel „inimaginabil”. 
De asemenea, întrebat în ce relaţii mai este cu preşedintele Klaus Iohannis, Dragnea a spus că, după întâlnirea din 
15 februarie, pe care a avut-o cu acesta, alături de premierul Viorica Dăncilă, nu au mai discutat nici la telefon. 
(Sursa: news.ro) 
 

 Dezechilibrul exporturi-importuri, mai mare cu 28,1% în ianuarie 
Exporturile României au urcat în ianuarie cu 15,9%, iar importurile au avansat cu 17,3%. Deficitul comercial a 
crescut cu 28,1%, la 775 milioane euro. 
Exporturile de mărfuri româneşti au avansat în ianuarie cu 15,9% faţă de luna ianuarie a anului trecut, până la 
5,42 miliarde euro, ritm sub cel al importurilor, iar deficitul comercial a continuat să crească, arată datele 
publicate luni de Institutul Naţional de Statistică (INS), potrivit News.ro. 
În luna ianuarie 2018, importurile au însumat 6,2 miliarde euro, cu 17,3% peste cele înregistrate în ianuarie 2017. 
”Deficitul balanţei comerciale (FOB/CIF) în luna ianuarie 2018 a fost de 775 milioane euro, mai mare cu 169,8 
milioane euro decât cel înregistrat în luna ianuarie 2017”, se arată în comunicat. 
Faţă de luna decembrie 2017, exporturile din luna ianuarie 2018 au crescut cu 20,7%, iar importurile au crescut cu 
1,5%. 
Valoarea schimburilor intra-UE28 de bunuri în luna ianuarie 2018 a fost de 4,15 miliarde euro la expedieri şi de 
4,59 miliarde euro la introduceri, reprezentând 76,5% din total exporturi şi 74,1% din total importuri. 
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Valoarea schimburilor extra-UE28 de bunuri în luna ianuarie 2018 a fost de 1,28 miliarde euro la exporturi şi de 
1,61 miliarde euro la importuri, reprezentând 23,5% din total exporturi şi 25,9% din total importuri. 
În 2017, exporturile României au urcat cu 9,1%, iar importurile au avansat cu 12,3%. Deficitul comercial a crescut 
cu 30% faţă de 2016, la 12,96 miliarde euro. 
(Sursa: news.ro) 
 

 Dăncilă s-a întâlnit cu ambasadoarea Olandei. Despre ce au discutat 
Premierul Viorica Dăncilă a primit-o luni, la Palatul Victoria, pe Stella Ronner-Grubačić, ambasadorul Olandei în 
România. Au fost discutate inclusiv „aspecte referitoare la ridicarea MCV”. 
Tema centrală a discuţiilor dintre cei doi oficiali a constituit-o relaţia bilaterală dintre România şi Olanda. Cu acest 
prilej, a fost reconfirmat angajamentul ambelor părţi pentru consolidarea relaţiei bilaterale, cu accent pe 
relansarea dialogului politic, dezvoltarea cooperării economice şi sectoriale, informează Guvernul într-un 
comunicat de presă. 
„De asemenea, au fost discutate aspecte referitoare la ridicarea MCV”, precizează comunicatul. 
Prim-ministrul a amintit că Olanda se situează pe primul loc în ceea ce priveşte investiţiile în România, cu un 
capital investit de peste 9 miliarde de euro. 
Dăncilă și Ronner-Grubačić au discutat de asemenea despre temele de actualitate de pe agenda europeană. A fost 
reconfirmată voinţa comună de a aprofunda cooperarea, inclusiv în perspectiva deţinerii de către România a 
Preşedinţiei Consiliului Uniunii Europene în 2019. De asemenea, demnitarul român a oferit asigurări că ţara 
noastră va acţiona ca un „partener activ şi constructiv”. 
În ceea ce priveşte extinderea spaţiului Schengen, Dăncilă a prezentat din nou argumentele pentru susţinerea 
unei decizii favorabile de aderare a României la spaţiul Schengen, se mai arată în comunicat. 
Ambasadoarea Olandei se află printre cei șapte diplomați care au semnat recent o scrisoare prin care avertizau că 
modificările aduse la legile justiției și cele propuse la codurile penale „riscă să pună în pericol” progresele făcute 
pe calea statului de drept. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 Ajutorul dat CE Hunedoara, investigat de Comisia Europeană 
Comisia Europeană (CE) a deschis o investigaţie aprofundată pentru a evalua dacă diferitele măsuri de sprijin 
public acordate de autorităţile române producătorului de energie ''Complexul Energetic Hunedoara'' sunt 
conforme cu normele UE privind ajutoarele de stat acordate întreprinderilor aflate în dificultate, se arată într-
un comunicat al forului comunitar. 
La data de 21 aprilie 2015, Comisia a aprobat acordarea unui ajutor temporar pentru salvare în valoare de 37,7 
milioane de euro (167 de milioane de lei) producătorului de energie ''Complexul Energetic Hunedoara'' (denumit 
în continuare ''CE Hunedoara''), care se află într-o situaţie de dificultate financiară încă din 2013, 
informează Agerpres.ro. În contextul respectivei decizii, România s-a angajat să prezinte un plan de restructurare 
menit să asigure viabilitatea viitoare a CE Hunedoara, în cazul în care întreprinderea nu va fi în măsură să 
ramburseze ajutorul pentru salvare în termen de şase luni. În plus, printr-o decizie separată, publicată la 20 aprilie 
2015, Comisia a concluzionat că CE Hunedoara trebuia să ramburseze circa şase milioane de euro, sumă aferentă 
ajutorului de stat incompatibil. 
 
Normele UE privind ajutoarele de stat îi permit statului să intervină în sprijinul unei întreprinderi aflate în 
dificultate financiară numai în condiţii specifice şi solicită, în special, ca respectiva întreprindere să facă obiectul 
unui plan de restructurare solid, care să asigure restabilirea viabilităţii sale pe termen lung, faptul că respectiva 
întreprindere contribuie la costurile aferente restructurării sale şi că orice eventuale denaturări ale concurenţei 
sunt limitate. 
 
În acest stadiu, Comisia nu este convinsă că planul de restructurare propus ar putea restabili viabilitatea pe 
termen lung a întreprinderii fără ca acesteia să i se acorde în continuare un ajutor de stat. 
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În primul rând, apreciază CE, CE Hunedoara a intrat în procedura de insolvenţă în 2016 (suspendată în prezent), cu 
datorii de peste 500 de milioane de euro faţă de diferite instituţii de stat. În această sumă intră o parte din 
împrumutul pentru salvare acordat de România întreprinderii CE Hunedoara în 2015, un împrumut menit să 
finanţeze rambursarea ajutorului de stat incompatibil, precum şi împrumuturi suplimentare în valoare de circa 73 
de milioane de euro, pe care România le-a acordat CE Hunedoara începând cu 2015 pentru a menţine 
întreprinderea pe linia de plutire. 
În al doilea rând, susţine CE, planul de restructurare nu prevede o contribuţie perceptibilă din partea CE 
Hunedoara la costurile de restructurare şi nici măsuri menite să limiteze posibilele denaturări ale concurenţei ca 
urmare a unui sprijin considerabil din partea statului. 
Comisia îşi va continua investigaţiile pentru a afla dacă preocupările sale iniţiale se confirmă. În acelaşi timp, CE va 
continua să colaboreze îndeaproape cu autorităţile române pentru a găsi o soluţie viabilă pentru activele CE 
Hunedoara prin care să se asigure că această întreprindere continuă să furnizeze energie electrică, să diminueze 
costurile suportate de consumatori şi să limiteze sarcina suportată de contribuabilii români. 
 
Deschiderea unei investigaţii oferă părţilor terţe interesate posibilitatea de a prezenta observaţii şi nu anticipează 
rezultatul acesteia.CE Hunedoara este un producător român de energie electrică şi termică deţinut de stat, care 
exploatează, de asemenea, minele de cărbune superior pentru a-şi alimenta centralele electrice. 
 
Cu sediul la Petroşani, în judeţul Hunedoara, CE Hunedoara deţine o cotă de piaţă de aproximativ 5% din 
producţia de energie electrică din România şi are circa 6.600 de angajaţi. CE Hunedoara a fost constituită în 2012 
cu activele deţinute anterior de către alte întreprinderi deţinute de stat, aflate în situaţie de insolvenţă şi lichidate 
(Electrocentrale Paroşeni şi Electrocentrale Deva, precum şi, într-o fază ulterioară, Compania Naţională a Huilei 
S.A. Petroşani). Aceasta a înregistrat pierderi începând cu anul 2013, iar în ianuarie 2016 a intrat în procedura 
oficială de insolvenţă în temeiul legislaţiei române. Între timp, procedura de insolvenţă a fost suspendată până la 
soluţionarea unei căi de atac formulate de către sindicate în faţa unei instanţe regionale din România. 
Eroarea părții române în privința termocentralelor, producătoare a unei energii electrice mai scumpe, 
nesubvenționată, pare a fi fost aceea că nu a integrat aceste termocentrale în complexuri energetice care să 
producă un coș de energie din surse diferite, cum ar fi nuclear, eolian, hidro, etc. Producători importanți de energie 
din UE, cum este grupul ceh CEZ, produc și vând mixuri de energie, nu o energie doar din cărbune, hidro, 
combustibil nuclear. Drept consecință, costul final al energiei vândute în alte țări este unul rezonbail, iar 
termocentralele își pot continua activitatea. Închiderea termocentralelor nu pare a fi soluția, căci, în timp de 
secetă, centralele hidro sau nucleare funcționeză cu dificultate, ultimele din cauza lipsei apei de răcire. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Anunţul lui Victor Negrescu: Susţinem cooperarea strânsă cu Austria în contextul exercitării succesive a 
Preşedinţiei Consiliului UE 
Ministrul delegat pentru Afaceri Europene, Victor Negrescu, a efectuat, luni, o vizită de lucru în Austria, ocazie cu 
care a afirmat că Guvernul României susţine menţinerea unei cooperări strânse cu această ţară, în contextul 
exercitării succesive de către Viena, iar apoi Bucureşti, a Preşedinţiei Consiliului Uniunii Europene. Potrivit unui 
comunicat al Ministerului Afacerilor Externe transmis Agerpres, ministrul Negrescu a avut întrevederi cu ministrul 
federal pentru Afaceri Europene în cadrul Cancelariei Federale, Gernot Blumel, cu preşedintele Comisiei de 
Politică Externă a Consiliului Naţional, Andreas Schieder, şi cu Barbara Kaudel-Jensen, consilier al cancelarului 
austriac pe politică externă şi europeană, Barbara Kaudel-Jensen. 
În cadrul consultărilor, cele două părţi au reiterat angajamentul pentru consolidarea relaţiilor bilaterale şi a 
cooperării în domeniul afacerilor europene, în contextul preluării succesive a Preşedinţiei Consiliului Uniunii 
Europene de către Austria, în semestrul al doilea din 2018, şi de către România, în primul semestru al anului 2019. 
Oficialii au evidenţiat totodată obiectivul comun al celor două viitoare Preşedinţii de a contribui la promovarea 
unei agende europene bazate pe unitatea şi coeziunea proiectului european, se arată în comunicatul menţionat. 
Totodată, ministrul Negrescu a trecut în revistă principalele dimensiuni ale agendei de lucru a Preşedinţiei 
României la Consiliul Uniunii Europene şi evoluţia procesului de pregătire la nivel intern. În context, oficialul 
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român a exprimat disponibilitatea autorităţilor române de a menţine un dialog susţinut cu oficialii austrieci, atât la 
nivel tehnic, cât şi politic, pe o serie de dosare aflate în prezent pe agenda europeană, fiind discutate, cu 
precădere, aspecte legate de procesul de reflecţie privind viitorul Uniunii, negocierile Brexit şi cele pe tema 
viitorului cadru financiar multianual post-2020, relatează comunicatul MAE. 
"Dialogul şi cooperarea cu Austria şi cu ceilalţi parteneri ne permit să asigurăm în mod pragmatic şi eficient 
gestiunea dosarelor europene de actualitate, precum şi demersurile în pregătirea Preşedinţiei Consiliului Uniunii 
Europene. Susţinem continuarea discuţiilor pentru consolidarea Uniunii Europene în baza unor abordări unitare şi 
incluzive, care să răspundă aşteptărilor cetăţenilor săi, inclusiv a cetăţenilor români", a subliniat Victor Negrescu, 
potrivit sursei citate. 
În acelaşi timp, au fost abordate oportunităţile de promovare comună a Strategiei Uniunii Europene privind 
Regiunea Dunării în contextul mandatelor succesive ale celor două ţări la Consiliul Uniunii Europene, dar şi a 
deţinerii de către România a preşedinţiei strategiei în perioada noiembrie 2018 - noiembrie 2019. 
"Strategia Uniunii Europene pentru Regiunea Dunării este o iniţiativă de succes a României şi Austriei la nivel 
european, iar noi ne dorim ca această formă de colaborare regională să cunoască o dezvoltare continuă în 
perioada următoare", a declarat Victor Negrescu. 
De asemenea, în contextul discuţiilor la nivel continental privind revizuirea regulamentelor de coordonare în 
materie de securitate socială, oficialul român a reiterat importanţa respectării de către toate statele membre a 
accesului nediscriminatoriu la securitatea socială, în corelaţie cu libertatea fundamentală de circulaţie a 
cetăţenilor europeni în spaţiul comunitar, mai precizează comunicatul MAE. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Proprietarul firmei chineze CEFC, care vrea să cumpere Rompetrol, arestat în China - presă 
Ye Jianming, fondatorul şi proprietarul companiei CEFC, aflată în proces de preluare a acţiunilor Rompetrol, a fost 
arestat preventiv în China, într-o investigaţie privind oferirea de mită unor lideri din ţări africane, afirmă surse 
citate de presa chineză. 
Ye Jianming, proprietarul companiei China Energy Fund Committee (CEFC), cu sediul în Shanghai, a fost arestat 
preventiv la începutul lunii martie, au declarat surse citate de publicaţiile Caixin şi South China Morning Post. 
Arestarea lui Ye Jianming a fost ordonată direct de preşedintele Chinei, Xi Jinping, au declarat sursele citate. 
Informaţia nu a fost confirmată oficial. 
Arestarea omului de afaceri intervine după reţinerea fostului ministru de Interne din Hong Kong, Patrick Ho Chi-
Ping, în noiembrie 2017. Patrick Ho Chi-Ping a fost arestat în SUA, în cadrul unei investigaţii privind oferirea de 
mită unor oficiali guvernamentali africani prin intermediul unor instituţii americane, precizează South China 
Morning Post. 
CEFC se află în proces de preluare a 51% din Rompetrol, de la compania naţională de petrol şi gaze din Kazahstan 
– KazMunayGas (KMG), potrivit unui protocol semnat în luna aprilie 2017. 
Conform înţelegerii dintre KMG - CEFC, compania din China îşi asumă o serie de obligaţii prin care aceasta va 
efectua investiţii în dezvoltarea de noi proiecte în Uniunea Europeană şi ţările adiacente Drumului Mătăsii. 
Ulterior, în luna iulie 2017, CEFC a primit acordul din partea Consiliului Suprem de Apărare a Ţării şi confirmarea 
Consiliului Concurenţei pentru finalizarea tranzacţiei de preluare a pachetului majoritar de acţiuni al KMG 
International. 
Compania chineză CEFC este una dintre cele mai dinamice companii private din China. În 2014 compania a fost 
inclusă în lista Global Fortune 500 pe locul 349. CEFC îşi desfăşoară activitatea în domeniile energetic, financiar şi 
investiţii. 
KMG International (fost Rompetrol Group NV) a fost preluat de KMG în 2007. În România grupul administrează 
două rafinării, iar la nivel european şi în regiunea Mării Negre deţine şi operează o importantă reţea de staţii 
distribuţie carburanţi. 
Acţionariatul Rompetrol Rafinare Constanţa (RRC) era, la data de 31 decembrie 2017, potrivit Depozitarului 
Central, următorul: 48,11% KMG, 44,69% Statul Român - prin Ministerul Energiei - şi 7,19% alţi acţionari. 
(Sursa: Mediafax) 
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 Iohannis a promulgat legea prin care Vinerea Mare este sărbătoare legală nelucrătoare 
Preşedintele Klaus Iohannis a promulgat, luni, legea care prevede stabilirea zilei de Vinerea Mare ca sărbătoare 
legală nelucrătoare. 
„Vinerea Mare sau Vinerea Patimilor este ultima zi de vineri înaintea Paştelui şi, astfel, ultima vineri din Postul 
Mare. Este una dintre cele trei zile de sărbătoare religioaşă creştină numite Triduum Sacru, din care fac parte Joia 
Mare, Vinerea Mare şi Sâmbăta Mare”, susţin iniţiatorii proiectul de lege pentru completarea alin.(1) al art.139 
din Legea nr.53/2003 - Codul Muncii. 
Potrivit expunerii de motive a proiectului de lege, Vinerea Mare este zi legală de sărbătoare în 16 dintre cele 28 
de ţări ale UE. 
Preşedintele Comisiei de muncă, deputatul PSD Adrian Solomon a susţinut proiectul de lege în plen, afirmând că 
„vremea lozincilor că totul se rezolva prin muncă ar trebui să treacă” şi că angajatorii au nevoie de angajaţi 
odihniţi. 
Plenul Camerei Deputaţilor, for decizional, a adoptat proiectul, în 28 februarie, cu 233 de voturi „pentru”, 7 
„împotrivă” şi 19 abţineri. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Preşedintele Republicii Moldova a dispus amplasarea unor panouri anti-unioniste în mai multe oraşe 
Preşedintele moldovean Igor Dodon a publicat luni, pe contul de Facebook, câteva fotografii cu panouri 
publicitare din oraşul Chişinău care afişează sloganul "Unionismul trece, patria rămâne. Moldova are viitor!", sub 
semnătura lui Dodon, relatează site-ul deschide.md. 
Administraţia prezidenţială de la Chişinău a precizat că panourile făcute la comanda lui Igor Dodon vor fi 
amplasate la nivel naţional. 
"În acest an este ceasul de vârf al unioniştilor. Aniversarea centenarului a răscolit în ei cele mai iraţionale şi 
întunecate emoţii şi pasiuni. Au devenit foarte perfizi şi agresivi şi, din păcate, multă lume a căzut pradă acestei 
isterii. Şi multe autorităţi din statul vecin şi-au arătat adevărata faţă şi intenţie. Dar va trece şi această perioadă şi 
spiritele se vor linişti. Timpul va trata această maladie. Unioniştii vor rămîne doar cu visul nerealizat. Şi cu ruşinea 
pe viaţă pentru trădarea ţării şi a neamului în care s-au născut", a transmis Dodon. 
Preşedintele Republicii Moldova a mai spus că majoritatea cetăţenilor ţării condamnă ferm acţiunile unioniste. 
"Majoritatea absolută a cetăţenilor Republicii Moldova condamnă ferm acţiuni unioniste, distrugătoare de ţară, şi 
unirea niciodată nu se va produce. Asta este important să înţeleagă toţi cei implicaţi în isteria antistatală. Iar 
mesajul care a fost lansat la nivel naţional, de pe aceste panouri, ne va aminti că <ce e val ca valul trece>. Iar 
statul şi poporul moldovenesc vor dăinui", a precizat Igor Dodon pe contul de Facebook. 
Peste 100 de localităţi din Republica Moldova au semnat declaraţia simbolică de unire cu România. În acelaşi 
timp, alte peste o sută de localităţi au semnat declaraţii pro-statalitate şi anti-unire. 
În urma unei şedinţe a Consiliului Suprem de Securitate din Republica Moldova, Igor Dodon a anunţat că se va 
adresa Organizaţiei Naţiunilor Unite şi Consiliului Europei pentru a afla care este poziţia acestor instituţii faţă de 
"acţiunile de lichidare a statalităţii Republicii Moldova întreprinse de România". 
Preşedintele Republicii Moldova a mai afirmat că, în perioada 24-27 martie, mai multe persoane din România se 
pregătesc să efectueze acţiuni "destabilizatoare în Republica Moldova". 
(Sursa: Mediafax) 
 

 UE va cere ţărilor extracomunitare să accepte refugiaţi pentru a evita impunerea de limite la vize 
Comisia Europeană plănuieşte să ceară ţărilor extracomunitare să accepte repatrierea azilanţilor respinşi, iar 
statele care refuză ar putea să fie vizate de limitări privind vizele de călătorie în Uniunea Europeană, relatează 
cotidianul Die Welt, potrivit agenţiei de ştiri Reuters. 
Legislaţia propusă, despre care cotidianul german afirmă că va fi anunţată miercuri, prevede ca ţărilor care nu 
cooperează în ceea ce priveşte repatrierile le vor fi acordate mai puţine vize pentru diplomaţi şi persoanele cu 
paşapoarte de serviciu, pe o perioadă iniţială de trei luni. 
În cazul în care autorităţile din respectivul stat continuă să refuze cooperarea, atunci vor fi impuse limite şi în ceea 
ce priveşte vizele pentru toţi cetăţenii acelui stat. 
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Potrivit planului, statele membre UE vor informa Comisia Europeană dacă se confruntă cu probleme legate de 
repatrierea azilanţilor respinşi, caz în care executivul european va decide un răspuns la această situaţie. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Uniunea Europeană extinde sancţiunile impuse Rusiei din cauza crizei din Ucraina 
Uniunea Europeană a anunţat că a extins pentru încă şase luni sancţiunile impuse Rusiei după ce a anexat 
Crimeea şi a susţinut rebelii din estul Ucrainei, scrie Reuters. 
Sancţiunile, printre care şi restricţii de călătorie sau îngheţarea bunurilor a 150 de persoane şi 38 de companii, vor 
fi valabile până pe 15 septembrie, conform Consiliului European. 
„O evaluare a situaţiei a arătat că nu este nevoie de o schimbare în regimul sancţiunilor”, a spus Consiliul într-un 
comunicat. 
După ce a anexat Crimeea în 2014, demers care nu a fost recunoscut internaţional, Rusia a spus că nu va mai 
returna regiunea. 
Uniunea Europeană acuză Rusia că susţine separatiştii din estul Ucrainei, unde conflictul a cauzat deja moartea a 
peste 10.000 de persoane din 2014 până în prezent. 
(Sursa: news.ro) 
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